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 ROMÂNIA 
JUDEŢUL MUREŞ 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BATOŞ 
Web: www.primariabatos.ro ,    E-mail: batos@cjmures.ro 

 

   Batoş 547085, nr. 302, Telefon / Fax 0265 544212  
 

 

 

 Nr. 4533 din 31.08. 2020 
 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 31 august 2020 

 
Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul comunei 

Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  
Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 115/21.08.2020 a 

convocat Consiliul Local al comunei Batos , judetul Mures in sedinta ordinara pentru data 
de 31.08.2020, ora 13.00, desfasurarea sedintei facandu-se cu respectarea masurilor de 
distantare sociala astfel incat sa fie evitat, pe cat posibil, contactul direct intre persoane si 
cu respectarea masurilor care se impun cu privire la respectarea regulilor de disciplina  
sanitara. 

 PREZENŢI: BIRCEA PETRU, CINCA GHEORGHE, DUMA PAVEL, GLIGA IOAN,  CIMPEAN 
VASILE-AUGUSTIN, TODEA MARIA, BALOGH VILMOS, BANCIU ELENA, GYULAI DANUT si 
TAMASAN EMIL. 

ABSENTI: ANDONE TEODOR, LEPADAT IOAN-ARON si POGACEAN CONSTANTIN. 
 PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna inspector Lepadat Loredana si 
doamna secretar general al comunei Batos Macarie Marcela.  
Dna Macarie Marcela – secretar general al u.a.t. Batos sunt prezenti 10 consilieri, astfel 
potrivit OUG nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal constituita. 

Doamna secretar –toate punctele inscrise pe  ordinea de zi sunt insotite de 
documentele prevazute de Codul administrativ.  

In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 
aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 29.07.2020? 

Nefiind aduse modificari sau completari se voteaza in unanimitate cu 10 voturi 
pentru. 

Pe  ordinea de zi avem inscrise un numar de 7 proiecte de hotarare. 
Sunt prezentate materialele discutate pe comisie.  
În conformitate cu prevederile art.136 alin.(7) coroborat cu art.141 alin.(12) din 

O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, doamna Macarie Marcela informează că, 
proiectele de hotărâre supuse dezbaterii, au primit avize favorabile din partea comisiilor 
de specialitate. 

  Propun aprobarea  ordinii de zi in forma prezentata: Cine este pentru? Impotriva? 
Abtineri? S-a votat cu 10 voturi pentru urmatoarea: 

 
ORDINE DE ZI: 

1. Proiect de hotarare privind aprobarea regulamentului de functionare si  a 
taxelor speciale pentru serviciile aferente platformei de depozitare a gunoiului 
de grajd, aflată în domeniul public al Comunei Batos. 
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2. Proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico – economici pentru 
obiectivul de investiții” REABILITARE SI MODERNIZARE  STRAZI  IN COMUNA 
BATOS , JUD.MURES”. 

3. Proiect de hotarare privind stabilirea destinatiei, cantitatii si a pretului de 
valorificare a masei lemnoase. 

4. Proiect de hotarare privind atribuirea terenului in folosinta gratuita pe durata 
existentei locuintei. 

5. Proiect de hotarare privind  implementarea proiectului ” Dotare asezaminte 
culturale din comuna Batos”. 

6. Proiect de hotarare privind luare act de Sentinta Civila nr. 488/2019 pronuntata 
de Tribunalul Mures in dosarul nr. 1382/102/2019. 

7. Proiect de hotarare privind rectificarea Bugetului Local al Comunei Batos pe 
anul 2020. 

8. Cereri. 
9. Diverse.  

 
Punctul 1.  

1. Proiect de hotarare privind aprobarea regulamentului de functionare si  a taxelor 
speciale pentru serviciile aferente platformei de depozitare a gunoiului de grajd, 
aflată în domeniul public al Comunei Batos. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – regulamentul l-am primit de la Ministerul Mediului, 
se refera la colectarea si transportul gunoiului de grajd la platform, pe care dupa 
cum bine stiti o avem in proprietatea primariei, sse refera la descarcarea gunoiului 
de grajd, la manipulare, gestionare, imprastierea pe teren si la preturile care trebuie 
achitate pentru incarcator, tractor, remorca, cisterna vidanja si masina de 
imprastiat. Este o greseala si va trebui corectata, pretul este pe ora pe utilaj. 
Cum am discutat si la intalnirea noastra de la platforma, APIA solicita fermierilor un 
contract cu primaria pentru a nu fi penalizati. Important este ca platform sa fie in 
permanenta in functionare. Le vom da crescatorilor de animale adeverinta si vom 
intocmi un contract cu ei dar le vom specifica in contractul respectiv ca au obligatia 
sa aduca, asa cum prevede legea, gunoiul de grajdi la platforma.  E foarte vast acest 
regulament. 
Domnul consilier Bircea Petru – transportul se poate face numai cu utilajele din 
dotarea  platformei sau pot duce si oamenii? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – este chiar recomandat, noi nu o sa avem timp cu 
muncitorii de la Gospodarie comunala, in principal e nevoie de incarcator, cu ala 
vom deservi dar este bine ca acesti fermieri si crescatori de animale sa isi duca in 
regim propriu gunoiul.  
Doamna consilier Todea Maria – si o sa fie un orar, un program? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – este de la 8-16. Ii vom convoca pe fermieri iar in 
ziua in care vor sa aduca gunoi la platforma va trebui sa ne anunte. Este un registru 
in care se mentioneaza intrarea si iesirea gunoiului. Ar fi chiar indicat sa isi asigure ei 
transportul. Sper sa aprecieze treaba asta ca s-a facut un efort, nu prea multe 
comune dispun de o astfel de platforma. Din partea noastra, desi e campanie 
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electorala, e un sprijin pentru agricultura, pentru fermieri. Daca se aproba acest 
regulament toti fermierii il vor primi.  
Participa la sedinta  domnul consilier Andone Teodor 
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – daca vom duce noi, fermierii, gunoiul la 
platforma nu vom plati nici o taxa. 
Domnul consilier Gliga Ioan – crescatorul de animale care va duce acolo gunoiul va 
avea un foarte mare beneficiu primind adeverinta pe care trebuie sa o duca la APIA.  
Daca ati citit regulamentul acolo sunt calcule facute, dupa 6 luni va scadea pana la 
70% volumul, vor fi liste de intrari-iesiri, sa fie flux de functionabilitate a platformei, 
trebuie sa dovedeasca situatia asta. 
Domnul consilier Balogh Vilmos – cand am fost in vizita ati vazut ca a plouat si s-a 
umplut, de cate ori va ploua vidanja va trebui sa scoata apa. 
Domnul consilier Gliga Ioan – se va rezolva. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – noi tot vom avea o cheltuiala. 
Domnul consilier Duma Pavel – domnu Balogh apa aia de acolo e ca si canalizarea de 
la oameni, acolo va ramane. 
Doamna presedinta de sedinta Todea Maria – supun la vot proiectul de hotarare si 
se voteaza in unanimitate cu 10 voturi pentru, 1 abtinere (Cinca), 2 absenti 
(Lepadat, Pogacean) . 
Se adopta Hotararea nr. 34 din 31 august 2020 privind aprobarea regulamentului 

de functionare si  a taxelor speciale pentru serviciile aferente platformei de depozitare a 
gunoiului de grajd, aflată în domeniul public al Comunei Batos. 
 

Punctul 2. 
2. Proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico – economici pentru 

obiectivul de investiții” REABILITARE SI MODERNIZARE  STRAZI  IN COMUNA 
BATOS , JUD.MURES”. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – pentru acest proiect am semnat un contract de 
finantare, lungimea este de 5,53 km. Maine voi merge la Bucuresti si sper ca vom 
putea obtine finantare si pentru asfaltarea starzilor ramase neasfaltate. Daca vom 
obtine finantare se vor demara procedurile si probabil pana la primavara sa 
demaram lucrarea. 
Domnul consilier Bircea Petru – cand se vor termina astea. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dar nu se poate ca trebuie din nou procedura, 
licitatie, toate din nou. Pentru ce se lucreaza acuma s-a semnat contractul in 8 
ianuarie si am obtinut destul de repede avizele si autorizatia 

Doamna presedinta de sedinta Todea Maria – supun la vot proiectul de hotarare si se 
voteaza in unanimitate cu 10 voturi pentru, 1 abtinere (Cinca) si 2 absenti ( Lepadat, 
Pogacean). 

Se adopta Hotararea nr. 35 din 31 august 2020 privind aprobarea indicatorilor 
tehnico – economici pentru obiectivul de investiții” REABILITARE SI MODERNIZARE  
STRAZI  IN COMUNA BATOS , JUD.MURES”. 

 

Punctul 3. 
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3. Proiect de hotarare privind stabilirea destinatiei, cantitatii si a pretului de 
valorificare a masei lemnoase. 
Domnul consilier Gliga Ioan – este vorba despre masa lemnoasa pentru populatie, 
avem o cantitate de 456 mc, pretul propus este la fel ca cel de anul trecut. Am avut 
ramas material de anul trecut si greu am reusit sa il vindem.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – noi avem o problema, accesul este foarte greu, 
exploatarea este 85 lei la care se adauga TVA.  
Domnul consilier Bircea Petru – daca ati spus ca a ramas lemn anul trecut acum daca 
nu se vinde in prima etapa, ce ramane se poate da la cei care mai solicita. 
Domnul consilier Gliga Ioan – va trebui sa facem mai accesibil accesul, cei care 
suntem din zona stim cum e pe Gledinel.  

Doamna presedinta de sedinta Todea Maria – supun la vot proiectul de hotarare si se 
voteaza in unanimitate cu 10 voturi pentru, 1 abtinere ( Cinca) si 2 absenti ( Lepadat, 
Pogacean). 
Se adopta Hotararea nr. 36 din 31 august 2020  privind stabilirea destinatiei, cantitatii si 
a pretului de valorificare a masei lemnoase. 
 

Punctul 4. 
4. Proiect de hotarare privind atribuirea terenului in folosinta gratuita pe durata 

existentei locuintei. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in urma cu ceva timp ati aprobat retragerea unei 
suprafete de teren care a fost atribuita doamnei Gheorghe Georgeta, s-au facut 
toate demersurile pentru inscrierea proprietatii asupra terenului in CF. constructia 
de pe acel teren a fost cumparata de catre domnul Neagos Alexandru, acesta 
solicitant si suprafata de teren in anii 2018 si 2019. 
Domnul consilier Bircea Petru – primesc  gratuit acel teren? 
Doamna secretar general – pentru cei care beneficiaza de prevederile Legii nr. 15 
terenul se acorda in folosinta gratuita pe durata existentei constructiilor si vor putea 
sa cumpere ulterior acea suprafata de teren. Se achita doar taxa teren, cei care au 
concesiune achitaa redeventa stabilita conform raportului de evaluare. 
Domnul consilier Bircea Petru – deci nu e ca la cei dintre Dedrad si Goreni. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu. 

Doamna presedinta de sedinta Todea Maria – supun la vot proiectul de hotarare si se 
voteaza in unanimitate cu 10 voturi pentru, 1 abtineere (Cinca) si 2 absenti ( Lepadat, 
Pogacean). 

Se adopta Hotararea nr. 37  din 31 august 2020  privind atribuirea terenului in 
folosinta gratuita pe durata existentei locuintei. 

 
Punctul 5. 

5. Proiect de hotarare privind implementarea proiectului ” Dotare asezaminte 
culturale din comuna Batos”. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dupa cum bine stiti comuna face paarte din GAL Lut, 
Sar, Campie. Prin intermediul Gal-ului se pot accesa proiecte pentru dotarea 
caminelor culturale, valoarea fiind de 5000 euro. Am considerat ca este nevoie sa 
completam numarul de scaune.  
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Doamna presedinta Todea Maria – avand in vedere ca nu mai sunt alte propuneri, se 
supune  la vot propunerea facuta si se adopta cu 10 voturi pentru, 1 abtinere (Cinca) si 2 
absenti( LEPADAT, Pogacean).  

Se adopta Hotararea nr. 38 din 31.08.2020 privind implementarea proiectului ” 
Dotare asezaminte culturale din comuna Batos”. 

 
Punctul 6. 

6. Proiect de hotarare privind luare act de Sentinta Civila nr. 488/2019 pronuntata de 
Tribunalul Mures in dosarul nr. 1382/102/2019. 

Doamna secretar general – sentinta Tribunalului stabileste anularea Hotararii CLB nr. 
4/2019, situatia juridica a imobilului casa si teren intravilan ramanand cea din cartea 
funciara. Prin hotararea consiliului s-a aprobat inscrierea in domeniul public al comunei, 
in urma efectuarii legalitaii s-a constatat ca nelegala hotararea, institutia prefectului a 
solicitat revocarea hotararii dar dumneavoastra nu ati fost de acord, asadar am ajuns la 
instanta. In cartea funciara proprietari asupra bunurilor sunt persoane fizice, nu stim 
cine sunt, sasi care au plecat din tara si nu exista nici decizie de preluare a bunurilor de 
catre stat.   
Domnul consilier Duma Pavel – stiu despre acea hotarare dar explicati-mi ca sa inteleg. 
Doamna secretar general – bunurile persoanelor fizice nu pot fi inscrise in domeniul 
public sau privat al u.a.t doar daca sunt donate de catre proprietari. 
Domnul consilier Duma Pavel – bun, sunt niste recursuri dar probabil nu s-au mai facut, 
e veche, deci suprafata respectiva pe care noi am vrut sa ne-o luam noi au zis ca nu o 
putem lua si atunci ramane cum a fost. Asta am vrut sa stiu. Daca voi ati inteles, scuzati-
ma. 
Doamna consilier Banciu Elena – dar noi avem cunostinta daca persoanele respective 
mai traiesc, au mostenitori, cine foloseste bunurile, plateste impozitul. Daca se stiu 
aceste date pentru a reconstitui proprietatea. 
Doamna secretar general – proprietatea exista, e inscrisa in CF. 
Doamna consilier Banciu Elena – astfel de imobile mai exista pe teritoriul comunei, sunt 
in paragina iar despre proprietar nu stim daca mai traieste sau exista mostenitori. 
Nimeni nu plateste impozit si devin un pericol public pana la urma. 
Domnul consilier Duma Pavel – a dracului Constitutia asta cu dreptul ei de proprietate. 
Tinand cont ca nu avem incasare 100% nici de la cei pe care ii cunoastem… 
Domnul consilier Duma Pavel – dar asta nu e hotarare. 
Doamna secretar general – este proiect de hotarare si se supune la vot, se ia act de 
sentinta judecatoreasca. 
Domnul consilier Duma Pavel – adica ce, eu sa votez ca sunt de acord cu ei? 
Doamna presedinta Todea Maria – avand in vedere ca nu mai sunt alte propuneri, se 

supune  la vot propunerea facuta si se adopta cu 9 voturi pentru, 2 abtineri ( Cinca, Duma), 
2 absenti ( Lepadat, Pogacean) .  

Se adopta Hotararea nr. 38 din 31.08.2020 privind luare act de Sentinta Civila nr. 
488/2019 pronuntata de Tribunalul Mures in dosarul nr. 1382/102/2019. 

 
Punctul 7. 

7. Proiect de hotarare privind rectificarea Bugetului Local al Comunei Batos pe 
anul 2020. 
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Doamna inspector Lepadat Loredana – prezinta raportul proiectului de hotarare. 
Potrivit procedurii de vanzare a imobilului din domeniul privat , Camin cultural 
Goreni, care a avut loc in data de 23.07.2020 si a extrasului comunicat de Trezoreria 
Reghin in data de 4.08.2020 prin care s-a incasat suma privind plata imobilului in 
valoare de 142.850 lei se cuprinde in bugetul local la partea de venituri iar la partea 
de cheltuieli se cuprinde la capitolul camine culturale la articolul reparatii curente.  
Domnul consilier Duma Pavel – noi nu am avut ce face cu banii astia numai sa 
reparam camine? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – reparam caminul nou din Goreni, 
suplimentam, sunt lucrari care nu sunt platite. In 21.08.2020 s-a primit Decizia AJF 
Mures in urma careia comuna Batos a primit suma de 91.000 lei din repatizarea 
sumelor defalcate din TVA. Suma este prevazuta la partea de venituri pentru plata 
salariilor asistentilor personali si a indemnizatiilor iar la partea de cheltuieli suma 
este prevazuta la autoritati executive articolul reparatii curente. Nu s-a prevazut si 
pe partea de cheltuieli datorita faptului ca la aprobarea bugetului initial primaria 
Batos a cuprins la nivelul  anului suma din bugetul local iar acum noi o recuperam.    
Domnul consilier Duma Pavel – mai multi bani decat a dat bugetul de stat, boieri! 
Domnul primar Cotoi Dumitru – cred ca vom mai avea si o alta sedinta luna viitoare, 
urmeaza sa primim solicitari pentru asigurarea inceperii anului scolar masti, 
dezinfectanti, termometre, tot ce este necesar pentru a incepe scoala. Va trebui dup 
ace primim solicitarile sa ne asezam cu dna contabil si functionarii primariei sa 
vedem ce este necesar, sa vedem de unde asiguram sumele respective, noi nu am 
facut nici o prognoza la inceputul anului, dupa cum vedeti totul se pune in carca 
primariilor. Nu vom lasa sa nu inceapa scoala. Daca trebuie sa ii asiguri unui elev 
masca la venire si la plecare ori 400 de elevi la cinci zile pe saptamana  va dati seama 
la ce numar ajungem, probabil vom putea rectifica prin dispozitie bugetul. 
Domnul consilier Duma Pavel – dar totusi cat au costat reparatiile la caminul din 
Goreni? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – 200 si ceva, nu stiu exact, am platit doar o 
parte, inca nu am situatia de lucrari per total.  
Domnul consilier Duma Pavel – costul e cost si platile sunt plati. 
Doamna presedinta Todea Maria – avand in vedere ca nu mai sunt alte propuneri, se 

supune  la vot propunerea facuta si se adopta cu 10 voturi pentru, 1 abtinere (Cinca) si 2 
absenti (Lepadat, Pogacean).  

Se adopta Hotararea nr. 38 din 31.08.2020 privind rectificarea Bugetului Local al 
Comunei Batos pe anul 2020. 

 
Punctul 8. 

8. Cereri. 
1. Cererea domnului Vartic Lucian Florin – loc de casa. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – vom vedea ce posibilitati avem. 
2. Cererea domnului Trifan Alexandru – solicita loc de casa. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – vom avea disponibil la momentul cand se va finaliza PUG-
ul comunei. 

3. Cererea parintelui paroh de la Parohia Ortodoxa Uila – sprijin financiar pentru 
construire trotuar in jurul bisericii. 
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Domnul consilier Tamasan Emil –sunt de acord cu sprijinul financiar dar nu sunt de acord 
cu trotuarul, poate sa ramana si inierbat. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – am discutat si cu parintele iar ca prioritate ar fi terminarea 
capelei. Mai avem o solicitare de la parohia Catolica pentru ai sprijini cu o suma pentru 
repararea acoperisului, consider ca asta e mai urgenta.   
 
Punctul 9. 

9. Diverse. 
1. Domnul consilier Balogh Vilmos – domnule primar sa aveti in vedere posibilitatea 

fermierilor de a isi vinde produsele prin organizarea restransa a Sarbatorii Marului, 
fara scena, fara artisti. 

2. Domnul consilier Tamasan Emil -  avand in vedere conjunctura in care ne aflam dar 
totodata si productia foarte buna, daca situatia medicala ne va permite, sa se 
organizeze intr-o forma simplista Sarbatoarea Marului. Este un impediment dar se 
fac targuri si in alte parti. 

3.  Doamna consilier Banciu Elena – avand in vedere numeroasele solicitari de teren de 
catre tineri, propun sa se atribuie terenul de sport vechi din Batos, se poate pune la 
dispozitie, este construibil. 

4. Domnul consilier Duma Pavel – am vazut ca s-au demarat lucrarile de asfaltare, 
gramezile cum apar asa dispar, se intend pe drum. La Dedrad, in curba la gradinita  
drumul este plin de pietre. Daca mai stiti ceva de canalizare. La Ciurgau este mizerie 
foarte mare. 
Domnul primar raspunde: 
Si eu doresc sa putem organiza Sarbatoarea Marului, fara scena si artisti, doar cu 
producatori, vom mai vedea in functie de ce mai apare. Nu imi asum o astfel de 
raspundere, nici mancarea, chiar daca se va organiza ceva nu vom face program. 
Deocamdata nici bani nu avem pentru ca ce am avut prevazut s-au transferat pentru 
Covid. 
Solicitarile de teren sunt multe, ar trebui sa ne gandim pe viitor sis a vedem ce 
disponibil mai avem. 
Despre canalizare nu maai stiu sa va spun nimic.  
Nu cred sa fie mizerie la Ciurgau deoarece muuncitorii merg in fiecare vinere si luni. 
Doamna  presedinte de sedinta Todea Maria  - având în vedere faptul că problemele 

înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, declară închise lucrările şedinţei Consiliului local 
Batoş. 
 
 

 
                         PRESEDINTE DE SEDINTA, 
                                      CONSILIER 

                                 
                                SECRETAR GENERAL, 

                                    Todea Maria                                    Marcela Macarie 
 


